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Fod på kvist i bunker 
Situationer  

Løs naturgenstand i bunker 

 

 

 

Spillerens bold er i bunkeren. Spilleren er 
fokuseret på hullet og da han træder ned sætter 
han uden at bemærke det foden på en lille kvist 
med blade. 

 

 

Spilleren flytter ikke kvisten, da han stiller op 
med den ene fod i bunkeren.  

Spørgsmål 1:  
Har han overtrådt nogen regel ved at tage 
opstilling på den lille kvist, selvom kvisten ikke 
flyttes? 

 

Idet han retter fokus mod bolden for at udføre 
sit slag, sparker han samtidig med en lille 
ubevidst bevægelse kvisten bagud. 

 Spørgsmål 2:  
Har han overtrådt nogen regel ved at kvisten 
er flyttet og der er tale om en refleks, der på 
ingen måde har til hensigt at hjælpe spilleren 
ved opstillingen eller ved slaget til bolden?  

 

 

JA – Spilleren har overtrådt R 13-4c: når bolden 
er i en hazard (bunker eller vandhazard) må 
spilleren inden han udfører sit slag: 

Ikke: ”berøre (Spørgsmål 1) eller flytte 
(spørgsmål 2) en løs naturgenstand, der ligger i 
eller berører bunkeren” 

Så desværre må han indkassere 2 straffeslag. 

 

kvist  
sparket bagud  

lille kvist 
med blade 


